

Press Release

Council of Europe Press Division

Ref: 316b07

Tel: +33 (0)3 88 41 25 60

Fax: +33 (0)3 88 41 39 11

pressunit@coe.int

internet: www.coe.int/press



47 members

Albania
Andorra
Armenia
Austria
Azerbaijan
Belgium
Bosnia and Herzegovina
Bulgaria
Croatia
Cyprus
Czech Republic
Denmark
Estonia
Finland
France
Georgia
Germany
Greece
Hungary
Iceland
Ireland
Italy
Latvia
Liechtenstein
Lithuania
Luxembourg
Malta
Moldova
Monaco
Montenegro
Netherlands
Norway
Poland
Portugal
Romania
Russia
San Marino
Serbia
Slovakia
Slovenia
Spain
Sweden
Switzerland
"The former Yugoslav Republic of Macedonia"
Turkey
Ukraine
United Kingdom

Council of Europe takes part in Bologna Process ministerial meeting in London

Strasbourg, 16.05.2007 - Education ministers from 46* European countries will meet in London on 17 and 18 May as part of the ongoing Bologna Process, aimed at establishing a European Higher Education Area by 2010. The Council of Europe is one of the key contributors to the Bologna Process, in particular through work on the recognition of qualifications and support and advice to new member countries.

At the London meeting, ministers will take stock of progress achieved and define the objectives for higher education reform in the next two years. The Council of Europe will be represented by Sjur Bergan, Head of the Department of Higher Education and History Teaching, who will make a keynote presentation on the upcoming challenges of European higher education, including the issues of democratic culture and intercultural dialogue.

For more information, please see: www.coe.int/higher-education

*Montenegro this week becomes the 46th country to join the Bologna Process, following its entry into the Council of Europe on Friday 11 May 2007

Participation du Conseil de l'Europe à la Conférence ministérielle du processus de Bologne à Londres

Strasbourg, 16.05.2007 - Les Ministres de l'Education de 46(*) pays européens se réuniront à Londres les 17 et 18 mai dans le cadre du processus de Bologne en cours, dont l'objectif est de créer un espace européen d'enseignement supérieur d'ici 2010. Le Conseil de l'Europe est l'un des principaux collaborateurs du processus de Bologne, notamment à travers des travaux sur la reconnaissance des qualifications, ou encore un soutien et des conseils aux nouveaux pays membres.

Lors de la conférence à Londres, les ministres évalueront les progrès réalisés et définiront les objectifs de la réforme de l'enseignement supérieur pour les deux prochaines années. Le Conseil de l'Europe sera représenté par Sjur Bergan, Chef de Service de l'Enseignement Supérieur et de l'enseignement de l'histoire, qui fera un exposé introductif sur les futurs défis de l'enseignement supérieur en Europe, dont les questions de la culture démocratique et du dialogue interculturel.

Pour de plus amples informations, visitez le site : www.coe.int/higher-education

(*)Le Monténégro deviendra cette semaine le 46^e pays à adhérer au processus de Bologne, suite à son adhésion au Conseil de l'Europe le vendredi 11 mai 2007

To receive our press releases by e-mail, contact : Council.of.Europe.Press@coe.int

A political organisation set up in 1949, the Council of Europe works to promote democracy and human rights continent-wide. It also develops common responses to social, cultural and legal challenges in its 47 member states.